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Zápis ze 6. zasedání komise životního prost ředí Rady MČ Praha 22  
dne 21. 9. 2016 

 
Účastníci: viz prezenční listina 
Z jednání se omluvili Ing. Petr Semeniuk, Jiří Vávra, neomluven Ondřej Kallasch. 
 
Jako hosté přítomni starosta Ing. Turnovský a radní pro dopravu Ing. Pařízek. 
 
Jednání bylo zahájeno společným zasedáním s komisí sociálních věcí, zdravotnictví 
a komunitního plánování, na kterém byl představen Ing. Martinem Václavíkem ze společnosti 
ProAcqua Eco Water Solutions CS s.r.o. projekt Voda pro lidi. 
 
Jedná se o nabídku venkovní fontány na mikrofiltrovanou vodu za 799 200 Kč bez DPH, 
která je připojena na vodovod a upravuje vodu přes kompozitní uhlíkové filtry tvořené 
aktivním uhlím a ošetřuje ji UV zářením. Podle laboratorních měření takto ošetřená voda 
snižuje obsah bakterií o cca 90%. Hlavním přínosem projektu je především omezení 
používání plastových lahví, což se snižuje zátěž životního prostředí spojenou s výrobou, 
transportem, skladováním a likvidací pet lahví. Jedna veřejná fontána tak může ušetřit ročně 
asi 350 000 pet lahví. Náklady na servis zařízení činí 13 750 Kč bez DPH měsíčně, náklady 
na vstupy (energie, voda) přibližně 2 000 Kč měsíčně. 
 
Po představení projektu následovala diskuze a poté se komise rozešly a pokračovaly 
v samostatném jednání, které zahájil předseda komise životního prostředí (dále jen komise) 
RNDr. Ing. Bohumil Loula, CSc. přivítáním všech přítomných.  
 
Následovalo hlasování o programu jednání. 
Hlasováním 8 (pro):0 (proti):0 (zdržel se) byl schv álen následující program: 
1. Projekt spole čnosti Pro Acqua Eco Water Solutions CS s. r. o. - V oda pro lidi. 
2. Kontrola zápisu z 5. zasedání KŽP ze dne 22. 6. 2016. 
3. Dětská h řišt ě – oprava dětského hřiště v Hájku, skateparku a sportovního hřiště na 

Novém náměstí. 
4. Péče o zeleň – příprava ošetření dřevin okolo Vodice a příprava veřejné zakázky na 

arboristické práce. 
5. Správa toku Říčanky  zajišťovaná Lesy hl. m. Prahy. 
6. Nakládání s odpady  – obnovený pilotní projekt na sběr a svoz kovových obalů 

a pozvánka na akci společnosti EKODOMOV týkající se problematiky bioodpadů (čtvrtek 
20. 10 v 16 hod na radnici). 

7. Různé. 
 
Projednání jednotlivých bodů: 
1. Projekt spole čnosti Pro Acqua Eco Water Solutions CS s. r. o. - V oda pro lidi 

Ing. Lagner k projektu uvedl, že by spíše v městské části uvítal pítko, než toto pro 
městskou část nákladné řešení. Důležitá je osvěta, že voda z vodovodu je kvalitní 
a k běžné spotřebě není nutno kupovat balenou vodu. 
P. Koutský se připojil k pítku, které lze pořídit již za 16 000 – 25 000 Kč, což je 
i s připočtením nákladů na připojení na vodovod mnohem levnější.  
Ing. Sopoušková uvedla, že projekt může být zajímavý spíše pro města, která nesou 
náklady na likvidaci pet lahví, což není případ městských částí v Praze. 
Ing. Kraus chápe projekt jako signál, že pet lahve jsou problém, a jako snahu změnit 
přístup občanů k používání pet lahví. 
Předseda shrnul celou problematiku tak, že cesta by měla vést spíše přes zákaz 
používání pet lahví, protože ani ježdění pro vodu např. autem do veřejné fontány není 
ekologické. Je to spíše otázka výchovy. 
Hlasováním 0 (pro):7 (proti):1 (zdržel se) komise v yjád řila nesouhlas s po řízením 
veřejné fontány v m ěstské části Praha 22. 



2 
 

 
 
2. Kontrola úkol ů z minulé komise 

Zveřejňování procesu EIA na web stránkách úřadu – vyhledávání na úřední desce 
(a v jejím archivu) je možné přes klávesovou zkratku CTRLF a pojmy EIA, případně 
zjišťovací řízení. OŽPD požádá sekretariát starosty, aby zveřejňoval jednotlivé zprávy 
vždy se zkratkou EIA. 
Suchý strom v ul. Tatranská byl odstraněn. 
Možnost otevření hřiště ZŠ U Obory projedná na svém jednání školská komise 27. 9. 
2016. 
Prodloužení pracovní doby ve sběrném dvoře – podle sdělení odboru ochrany prostředí 
Magistrátu hl. m. Prahy je pracovní doba ve sběrných dvorech v Praze jednotná a o jejím 
prodloužení se neuvažuje. 
 

3. Dětská h řišt ě 
Na sportovním hřišti na Novém náměstí je třeba opravit konstrukci zasíťování.  
Byl dokončen nátěr bočních stěn skateparku.  
Ve spolupráci se spolkem Občané Hájku proběhla komplexní oprava dětského hřiště 
v Hájku (oplocení, nový povrch, dovybavení brankami).  
Připravuje se výstavba dvou dětských hřišť v obytném souboru VIVUS Uhříněves, kterou 
zajistí developer a následně budou hřiště předána do péče městské části. OŽPD již ve 
fázi přípravy projektu hřišť požaduje umístění kvalitních prvků tak, aby se minimalizovaly 
náklady na následnou péči o hřiště. 
 

4. Péče zeleň 
Ing. Sopoušková informovala o přípravě arboristického zásahu v okolí Vodice 
v návaznosti na dokončení stavby cyklostezky. Ing. Lagner se dotázal, zda se počítá 
i s výsadbou nových dřevin. Pokud to bude účelné, budou vysazeny i nové dřeviny. 
Pokračují přípravy na výběrové řízení na arboristickou firmu, které bude vyhlášeno 
v souladu s novelizovaným zákonem o veřejných zakázkách po schválení vnitřní 
směrnice pro veřejné zakázky. Vysoutěžené firmě bude zadáno ošetření dřevin na 
hřbitově.  
Ing. Kraus upozornil na pád větví v Husově parku. Komplexní ošetření Husova parku bylo 
před několika lety provedeno a počítá se s kontrolou arboristy, kteří navrhnou případné 
zásahy. 
 

5. Říčanka 
Na základě rozhodnutí Ministerstva zemědělství došlo k převodu péče o Říčanku 
i Rokytku na hl. m. Prahu. Konkrétně péči o tyto vodní toky koordinuje odbor ochrany 
prostředí a vlastní práce pak zajišťují Lesy hl. m. Prahy. Spolupráce s novým správcem 
toků již byla navázána na schůzce 25. srpna 2016. Ing. Ptáček informoval o tom, že Lesy 
hl. m. Prahy již byly na prohlídce v okolí Vodice. 
 

6. Nakládání s odpady   
Pražské služby a. s. pokračují v pilotním projektu na sběr kovového odpadu. Šedé 
kontejnery jsou umístěny na stanovištích u Normy, V Bytovkách, Pstružná a Strakošová.  
Ing. Lagner požádal o informování občanů o nutnosti sešlapovat obaly a krabice 
z důvodu využití kapacity nádob na tříděný odpad, neboť jsou poměrně často 
přeplńovány.  
Ing. Sopoušková pozvala členy komise na seminář společnosti EKODOMOV týkající se 
problematiky bioodpadů ve čtvrtek 20. 10. 2016 od 16 hod na radnici ve 3. patře. 

 
7. Různé: 

Ing. Lagner požádal o prověření informace z tisku ze dne 19. 9. 2016 o tom, že od ledna 
2017 dojde ke snížení počtu míst s pravidelným měřením hluku mj. se nebude měřit ani 
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v Uhříněvsi. OŽPD prověří na hygienické stanici hl. m. Prahy a podá informaci na příštím 
zasedání komise.  
Dále Ing. Lagner vznesl dotaz na to, zda projekt pražského silničního okruhu č. 511 musí 
mít zpracovanou alternativní trasu. Rozvinula se diskuse, kterou doplnil Ing. Pařízek 
a shrnul starosta Ing. Turnovský s tím, že stavba č. 511 bude znovu posuzována 
v procesu EIA a v současné době není podrobně zpracována variantně. Pro Uhříněves 
byla vyjednána zvýšená protihluková ochrana. Hlukem, splňujícím hygienické limity, tak 
budou zasaženy hlavně Netluky. Jednotné stanovisko radnice je, že stavba č. 511 musí 
probíhat souběžně se stavbou Hostivařské spojky, která řeší odklon tranzitní dopravy 
mimo Uhříněves. S tím souhlasí i Magistrát hl. m. Prahy. 
Ing. Lagner vyzval k používání „džbánkové“ vody na radnici, jako vstřícný krok v ochraně 
životního prostředí. Minimalizovalo by se tak množství pro životní prostředí i zdraví lidí 
problematických pet lahví. 
Předseda informoval o opravě cest v Oboře, která probíhá od 19. září a bude trvat 
přibližně 14 dní. 
 

Návrh usnesení RM Č:  
1. RMČ bere na v ědomí zápis ze zasedání komise životního prostředí dne 21. 9. 2016. 
2. RMČ nesouhlasí s pořízením veřejných fontán na mikrofiltrovanou vodu. 
3. RMČ souhlasí se zavedením používání „džbánkové“ vody na radnici jako vstřícného 

kroku v ochraně životního prostředí. 
 
 
 
 
 
Zapsala: RNDr. Kateřina Marková  Ověřil: RNDr. Ing. Bohumil Loula, CSc. 


